



# الجمعية العامة الـ144 للاتحاد البرلماني الدولي

نوسا دوا، إندونيسيا

20-24 آذار/مارس 2022



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

CL/209/A.1-rev

7 آذار/مارس 2022

المجلس الحاكم

البند 1

## الدورة الـ 209 للمجلس الحاكم

نوسا دوا، إندونيسيا، 21 و 24 آذار/مارس 2022

1. إقرار جدول الأعمال
2. الموافقة على المحاضر الموجزة للدورة الـ 208 للمجلس الحاكم
3. انتخاب رئيس الجمعية العامة الـ 144
4. النظر في الطلبات المتعلقة بعضوية الاتحاد البرلماني الدولي  
سينظر المجلس الحاكم في توصيات اللجنة التنفيذية بشأن أي طلبات للانضمام إلى الاتحاد البرلماني الدولي وإعادة الانتساب إليه وصفة المراقب.
5. تقرير الرئيس  
(أ) بشأن أنشطته منذ الدورة الـ 208 للمجلس الحاكم  
(ب) بشأن أنشطة اللجنة التنفيذية
6. عرض الأمين العام لتقرير تأثير الاتحاد البرلماني الدولي للعام 2021  
سيقدم الأمين العام تقريراً عن أنشطة الاتحاد البرلماني الدولي للعام 2021، وكذلك تقريراً عن الاجتماعات المتخصصة التي عقدها الاتحاد البرلماني الدولي مؤخراً.
7. استراتيجية اتصالات للفترة 2022-2026  
سيدعى المجلس الحاكم إلى تأييد توصيات اللجنة التنفيذية بشأن استراتيجية الاتصالات للفترة 2022-2026، التي تتوافق مع استراتيجية الاتحاد البرلماني الدولي للفترة 2022-2026.



## 8. التعديل المقترح إدخاله على قواعد لجنة شؤون الشرق الأوسط

سيدعى المجلس الحاكم إلى اعتماد تعديل مقترح على قواعد لجنة شؤون الشرق الأوسط بناء على توصية من اللجنة التنفيذية.

## 9. الاجتماعات البرلمانية الدولية المقبلة

سيدعى المجلس الحاكم إلى الموافقة على قائمة الاجتماعات البرلمانية الدولية المقبلة، على النحو الذي أوصت به اللجنة التنفيذية.

## 10. النتائج المالية للعام 2021

سيتم إبلاغ المجلس الحاكم بالنتائج المالية للعام 2021.

## 11. حالة بعض البرلمانات

سينظر المجلس الحاكم في توصيات اللجنة التنفيذية المتعلقة بالبرلمانات التي تم حلها بصورة غير دستورية أو التي تمر بأزمة، وسيتخذ قراراً بشأن تلك البرلمانات.

## 12. تقرير لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين

سيدعى المجلس إلى اتخاذ قرارات بشأن القضايا المعروضة على لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين.

## 13. أنشطة اللجان والهيئات الأخرى

- (أ) منتدى النساء البرلمانيات
- (ب) منتدى البرلمانيين الشباب للاتحاد البرلماني الدولي
- (ج) لجنة شؤون الشرق الأوسط
- (د) لجنة تعزيز احترام القانون الدولي الإنساني
- (هـ) مجموعة الشراكة بين الرجال والنساء (الجندرية)
- (و) الفريق الاستشاري المعني بالصحة
- (ز) الفريق الاستشاري رفيع المستوى المعني بمكافحة الإرهاب والتطرف العنيف
- (ح) مجموعة العمل حول العلم والتكنولوجيا

## 14. ما يستجد من أعمال



Inter-Parliamentary Union

For democracy. For everyone.

# 144th IPU Assembly

Nusa Dua, Indonesia  
20-24 March 2022



Governing Council  
Item 1

CL/209/A.1-rev  
7 March 2022

## 209th session of the Governing Council

Nusa Dua, Indonesia, 21 and 24 March 2022

1. **Adoption of the agenda**
2. **Approval of the summary records of the 208th session of the Governing Council**
3. **Election of the President of the 144th Assembly**
4. **Consideration of requests relating to IPU membership**  
*The Governing Council will consider the recommendations of the Executive Committee on any requests for affiliation, reaffiliation and observer status to the IPU.*
5. **Report of the President**
  - (a) *On his activities since the 208th session of the Governing Council*
  - (b) *On the activities of the Executive Committee*
6. **Presentation by the Secretary General of the IPU Impact Report for 2021**  
*The Secretary General will present the report of the IPU's activities in 2021, as well as a report on the recent IPU specialized meetings.*
7. **2022-2026 Communications Strategy**  
*The Governing Council will be called upon to endorse the recommendations of the Executive Committee regarding the 2022-2026 Communications Strategy, which is aligned with the IPU Strategy for 2022-2026.*
8. **Proposed amendment to the Rules of the Committee on Middle East Questions**  
*The Governing Council will be called upon to adopt a proposed amendment to the Rules for the Committee on Middle East Questions following a recommendation by the Executive Committee.*
9. **Future inter-parliamentary meetings**  
*The Governing Council will be called upon to approve the list of future inter-parliamentary meetings, as recommended by the Executive Committee.*
10. **Financial results for 2021**  
*The Governing Council will be informed of the financial results for 2021.*

#IPU144

**11. Situation of certain parliaments**

*The Governing Council will consider the recommendations of the Executive Committee pertaining to parliaments that have been dissolved unconstitutionally or are in crisis, and take a decision on those parliaments.*

**12. Report of the Committee on the Human Rights of Parliamentarians**

*The Council will be called on to take decisions on cases before the Committee on the Human Rights of Parliamentarians.*

**13. Activities of committees and other bodies**

- (a) Forum of Women Parliamentarians
- (b) Forum of Young Parliamentarians of the IPU
- (c) Committee on Middle East Questions
- (d) Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law
- (e) Gender Partnership Group
- (f) Advisory Group on Health
- (g) High-Level Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism (HLAG)
- (h) Working Group on Science and Technology

**14. Other business**